
  

הדלקת נרות - 17:32, צאת השבת - 18:31

גיליון 1604

שבת פרשת ויקרא, שבת זכור

22 .3 . 2024  , ד ’ תשפ" ב באדר  ב  ” י

התמונות הן מדגם משנים רבות, באדיבות הארכיון 

צילם: אביהו אשבל



זל טוב!
מ

 שיעור בערב שבת: 

שבת  פרשת ויקרא, שבת זכור

מנחה וקבלת שבת - רבע שעה אחרי הדלקת נרות 

13:30  - מנחה גדולה 
17:32   - מנחה קטנה

שבת:
06:30   -  מניין ראשון בבית הכנסת 

מניין מרכזי - בבית הכנסתמניין מרכזי - בבית הכנסת       - - 08:3008:30

זמני תפילות השבת

תפילת מנחה בימי החול בבית הכנסת - 17:50

שיעור לאחר מוסף

***

קובי שטיין

נחמיה רפל

שימו לב!!  
סוף זמן ק"ש בשבת: 8:44

בסיום התפילה תהיה קריאה נוספת של פרשת “זכור”

לנגה ועומר גדיש

לסבתא וסבא חיה ונדב גדיש

להולדת הבן / הנכד
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“מגילת אסתר עוברת

גיור”

בנושא:

להתראות בשמחות

מסיבת בת המצווה של מעיין פישביין תתקיים ביום ד’, י”ז באדר ב’ (�.��)

   חתונתם של ניבה (טסלר) וגל אור תתקיים, אי”ה, ביום ד’ כ”ד באדר ב׳ (�.�)

                            “התנדב לי ואתנדב לך” (פתגם יבנאי עתיק)

דרישת שלום וחיבוק חם לכל חיילנו בעורף ובחזית!

- לניר גדיש ברכות לרגל שיחרורך מצה"ל מיחידת אגוז    

       והצלחה רבה עם כניסתך בקרוב ל”שנת בית”.

אוהבים, גאים ומעריכים
רים עדת צעי ו

צאתכם לשלום ובואכם בשלום ! 



מהפרשה    
נקודה

גם כאשר הקורא קרא כהלכה את כל המילים, אם

השומע לא שמע מילה אחת – לא יצא. זו למעשה

ההלכה החשובה ביותר בהלכות המגילה, מפני

שבעקבות בואם של הילדים לבית הכנסת הרעש

גובר ויש שאינם מצליחים לשמוע את כל המילים.

במיוחד החשש גובר לאחר הכאת המן, שפעמים

הקורא ממשיך בקריאתו בעוד הילדים מרעישים,

והיושבים בירכתי בית הכנסת אינם שומעים מילה

אחת, ומפסידים בכך את כל הקריאה.

רעש הרעשנים
נחמיה רפל
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כאשר נתכנס בפורים לקריאת מגילה, נזכור את

הצעתו של שלמה אפרתי ואת שובבותו של מנחם

כהנא, ועם כל רצוננו למחות את זכר עמלק

ולהכות את כל אויבינו, נקפיד לעמוד באתגר

ההלכה המנוסחת בלשון ברורה בבית מדרשו של

הרב אליעזר מלמד.

באותה רוח, כמעט 70 שנה לפני הרב מלמד,

לקראת פורים תשט"ו (1955), כתב שלמה אפרתי

ז"ל ב"ידיעות יבנה" מאמר מְכוֹנֵן מבחינת

התרבות היבנאית והמסורת המקומית, וזו לשונו:

כאשר הרב אליעזר מלמד מפרט ב"פניני הלכה"

את דיני "מקרא מגילה" הוא מדגיש: 

אצלנו קיבל המנהג להדגיש את גודל נס פורים

והשמחה להשמדתו של המן הרשע על ידי

"מחיקת" שמו ברעש הרעשנים – היקף בלתי רצוי,

במידה זו שהרעש נעשה עיקר ושמיעת המגילה

טפלה לו. במיוחד משפיע הרעש על הילדים אשר

מביאים אותם ל"חינוך למצוות", והם מוסיפים רעש

על הרעש, והתוצאות: כולנו שמענום בפורים

אשתקד.

השנה קוראים אנו בפעם הראשונה בבית הכנסת

החדש. בנין זה השפיע לטובה על צורת תפילותינו

בשבתות ובחגים. גם לקריאת המגילה בפורים יש

לתת צורה מתאימה. יידע כל אחד, ובמיוחד

הצעירים שבנו, שעליו לרסן את עצמו – כדי

שהקריאה תהיה עיקר וכל היתר טפל לה, ואסור 

להפריע את הקריאה.

ננהג גם אנחנו שלא להביא לקריאה ילדים כאלה

אשר מבלבלים את הוריהם – וגם את יתר הציבור

 – מכוונת הקריאה, שאם לא כן יצא שכרנו

בהפסדנו.

קריאתו הפומבית של שלמה אפרתי התבקשה לא

רק בגלל הרעש שהיה "בפורים אשתקד", אלא גם,

ואולי בעיקר, לאור דבריו הקצרים של מנחם

כהנא, שפורסמו שנה לפני-כן ב"ידיעות יבנה".

מנחם, לימים פרופסור לתלמוד באוניברסיטה

העברית אך באותה עת תלמיד כיתה ב', כתב

בלשון זו: 

"לפני פורים, וילי המסגר הכין לנו פצצות בשביל

להרעיש את המן הרשע, אבל נפלנו בפח:

המבוגרים לא הירשו לנו להרעיש עם הפצצות,

ומתי שהלכנו לקבל גפרורים מן ה'אספקה

הקטנה' לא נתנו לנו גפרורים, ולא יכולנו להרעיש

בפצצות. כל הילדים אמרו שפורים הזה לא יהיה

יפה, אבל בסופו של דבר זה לא היה נכון: אמא

ואבא שלנו נתנו לנו גפרורים. בפורים הייתי שודד."
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:12

- 19:00

פורים שמח!!!

קריאת מגילה בבית הכנסת 

- אלעד וגנר

תפילת ערבית, 

ערב פורים, מוצ”ש פרשת ויקרא 

 12:45 - תפילת מנחה בבית הכנסת 

יום ראשון - פורים  
07:00 - קריאת מגילה לנשים בבית המדרש 

08:00 - תפילת שחרית          

- שמעון בזק

קריאת מגילה בבית סביון 

קריאת מגילה לנשים בבית המדרש

חובה על כל יהודי ויהודיה לשמוע כל מילה מקריאת המגילה בערב ובבוקר

לאחר קריאת המגילה בערב, ריקודי מצווה ברחבת בית הכנסתלאחר קריאת המגילה בערב, ריקודי מצווה ברחבת בית הכנסת  

- 20:30

- 20:00

"וִימֵי הַפּוּרִים הָאֵלֶּה א יַעַבְרוּ מִתּוֹ הַיְּהוּדִים וְזִכְרָם א יָסוּף מִזַּרְעָם"
(אסתר ט' 28) 

ם י ר ו פ ב ת  ו ל י פ ת ה י  ר ד ס

:12

צאת השבת18:31 -

  09:15 - קריאת מגילה בבית סביון       

וקריאת מגילה בבית הכנסת   - אהוד איתן

בשעת יציאת שבת יש לומר "ברוך המבדיל בין קודש לחול"

ולאחר מכן מותר לעשות מלאכ.ה בתפילת ערבית אומרים "אתה

חוננתנו" וכן "על הנסים". אין מבדילים עד לאחר קריאת המגילה.

המשנה ברורה מסביר זאת בכך שאנו רוצים לדחות את הפרידה

מן השבת כמה שאפשר. 
 

מגילה
חובה לקרוא את המגילה פעמיים - בלילה וביום. 

נשים חייבות בקריאת מגילה.

בעל הקורא חייב לקרוא מתוך מגילה כשרה (הכתובה על קלף).

רק בשעת הדחק ובדיעבד ניתן לקרוא מתוך ספר מודפס.

אסור לדבר בזמן קריאת המגילה עד לאחר הברכה האחרונה. מי

ש"פספס" מילים בודדות ולא שמע אותן מבעל הקורא, ישלימם

מהמגילה המונחת לפניו.

מחנכים את הילדים והילדות במצוות קריאת מגילה. כתבו

הפוסקים כי מנהג טוב להביא ילדים קטנים לבית הכנסת לשמוע

מגילה.
 

משלוח מנות 
מצווה על כל אדם לשלוח מנות לחברו ביום הפורים. יש לשלוח

לכל הפחות שתי מנות לאדם אחד.

נערים ונערות מגיל מצוות, חייבים במשלוח מנות ויש פוטרים, כיוון

שסמוכים על שולחן הוריהם. לענ"ד, מי שמקבל תקציב אישי, 

מתנות לאביונים 
חייב כל אדם מישראל לקיים מצוות מתנות לאביונים ביום
הפורים, ויש לתת בפורים מתנה לשני עניים לפחות, על מנת

לסייע בידם לאכול את סעודת הפורים.

משתהפורים
מצווה להרבות בסעודת פורים. 

אומרים “על הנסים” בברכת המזון ובתפילה, ואם שכח אינו חוזר. 
השנה, בכדי שנוכל לחגוג את סעודת פורים ביחד עם החברים
מקיבוץ עלומים, נקיים את סעודת פורים במתכונת שונה על
הדשא. כמובן שיש להקפיד כרגיל על נטילת ידיים וברכת המזון,
בכדי שייחשב הדבר לקביעת סעודה. כמובן, שניתן ראוי ורצוי
להמשיך במאכל ובמשתה גם בחוג המשפחה והחברים לאחר

מכן. 

כתב השולחן ערוך: "חייב אינש לבסומי בפוריא עד דלא ידע בין
ארור המן לברוך מרדכי". והעיר על דבריו הרמ"א: "ויש אומרים
דאין צריך להשתכר כל כך, אלא שישתה יותר מלימודו (הרגלו)
וישן, ומתוך שישן אינו יודע בין ארור המן לברוך מרדכי". ובתום
הערה זו, הוסיף להזהיר באזהרה מהדהדת: "ואחד המרבה ואחד

הממעיט, ובלבד שיכוין לבו לשמים"!!!

חייב במשלוח מנות ובמתנות לאביונים בנפרד מהוריו.

הלכות חג פורים  - תשפ”ד       / הרב אילעאי



הָל  עַת הַקָּ קוֹם וְעַל דַּ עַת הַמָּ עַל דַּ

מחַֹ,  ירִין לִשְׂ אָנוּ מַתִּ

ירִין לְפוּרִים לִהְיוֹת וְלִנְכחַֹ,  מַתִּ

עָרִים, לַעֲנוֹת לַדּוֹד הַדּוֹפֵק.  ְ שּׁ נֵס בַּ לְהִכָּ

גוּעֵי וְחַיּלֵָי  בוּייֵ, חֲטוּפֵי וְנוֹפְלֵי, פְּ צוּעֵי וּשְׁ וְכָל פְּ

בִים מוּלִי  ֶּה מִתְיַצְּ עָבַר וְעַד יוֹם הַפּוּרִים הַז מִיּוֹם הַפּוּרִים שֶׁ

ירוּ לִי  יַּתִּ ת מֵהֶם שֶׁ שֶׁ וַאֲנִי מְבַקֶּ

רָה וּמְחֻיּבָוּת. רַחֲמִים, הַתָּ רָה בְּ חֶסֶד, הַתָּ רָה בְּ הַתָּ

ת רְשׁוּת -  שֶׁ נַז אֲנִי מְבַקֶּ כְּ יְטָנֵי סְפָרַד וְאַשְׁ רוּ פַּ חִבְּ וּכְמוֹ רְשׁוּת לִתְפִלּוֹת שֶׁ

מחַֹ, וַאֲפִלּוּ רְשׁוּת לִצְחקֹ,  רְשׁוּת לִשְׂ

כַי,  ין אָרוּר הָמָן לְבָרוּךְ מָרְדֳּ רְשׁוּת לאֹ לָדַעַת בֵּ

בוּר,  לֵב שָׁ רְשׁוּת לְהוֹדוֹת בְּ

ק וְאֵפֶר  לְבוּשׁ שַׂ לֶךְ בִּ א הַמֶּ סֵּ רְשׁוּת לָבוֹא לִפְנֵי כִּ

דוֹלָה וּמָרָה,  וְלִצְעקֹ צְעָקָה גְּ

ב  מעַֹ אֶת אוֹדֶלְיהָ* וּלְטַהֵר אֶת הַלֵּ לִשְׁ

לָל. עוֹלָם כְּ אִלּוּ אֵין מִלְחָמָה בָּ כְּ

רְשׁוּת מֵהַנּוֹפְלִים, מֵהָאַלְמָנוֹת וִיתוֹמִים, 

יסִים וְגִיסוֹת.  כּוּלִים, הָאַחִים וְהָאֲחָיוֹת, גִּ ַ רְשׁוּת מֵהַהוֹרִים הַשּׁ

ב הַדּוֹאֵג.  ר, וּמֵהַלֵּ כָּ כִּ חוֹת בַּ פָּ שְׁ צוּעִים וְהַחֲטוּפִים, מֵהַמִּ רְשׁוּת מֵהַפְּ

אֵרִי וְנִיר עזֹ,  וֹרְדֵי בְּ מוֹנָה וּמִשּׂ פֻנֵּי קִרְיַת שְׁ רְשׁוּת מִמְּ

פוֹן.  זֵי הַצָּ בֵי הָעוֹטֵף וּמֻפְגְּ מִתּוֹשְׁ

רְשׁוּת מֵהַחַיּלִָים טְרוּטֵי הָעֵינַיִם, מִלּוֹחֲמֵי חָאן יוּנֶס וְרָפִיחַ, 

ל כּחַֹ וְלָתֵת כּחַֹ,  מֵחַיּלָוֹת הַמּוֹדִיעִין – רְשׁוּת לְקַבֵּ

ֶּה,  מַן הַז ְּ ז יּמִָים הָאֵלּוּ בַּ ים וְנִפְלָאוֹת בַּ ל עַל נִסִּ לֵּ לְהִתְפַּ

טוּת,  מְחָה וּבְפַשְׁ שִׂ יַחַד בְּ רְשׁוּת לִהְיוֹת בְּ

חוֹק.   יר וְהַצְּ ִ מִיד יַתְאִים הַשּׁ צְטָרְפוּ אֵלַי, וְלאֹ תָּ ם אִם לאֹ תִּ נֵּס וְלִרְקדֹ גַּ רְשׁוּת לְהִתְכַּ

לִיטָה,  ְ לְכוּת וְהִפּוּךְ הַשּׁ לֶךְ, לְבוּשׁ הַמַּ כַי, הַנֵּס וְהַמֶּ ר וּמָרְדְּ י אֶסְתֵּ וְאִתִּ

ל הַיְּהוּדִים –  לֶךְ מִכָּ ית הַמֶּ לֵט בֵּ לּאֹ נִמָּ יעִים שֶׁ מַבְטִיחִים וּמַרְגִּ

ךְ. תְהַפֵּ יִּ קטֹ עַד שֶׁ לּאֹ נַחֲרִישׁ וְלאֹ נִשְׁ נֵּס וְנִצְעַק, שֶׁ תְכַּ נִּ שֶׁ

רִירִין לְךָ,  רִין לְךָ, הַכּלֹ שְׁ הַכּלֹ מֻתָּ

כְחָה וְלאֹ אִסּוּר.  אֵין כָּאן לאֹ שִׁ

ל מַעְלָה. ין שֶׁ בֵית דִּ ירִין בְּ ךְ מַתִּ ה כָּ ל מַטָּ ין שֶׁ בֵית דִּ ירִים בְּ אֲנַחְנוּ מַתִּ ם שֶׁ שֵׁ כְּ

ה, לִזְעָקָה ,  ל רִקּוּדֵינוּ יִהְיוּ לְטוֹבָה, לִתְפִלָּ כָּ הֲרֵינִי מוֹסֶרֶת מוֹדָעָה לִפְנֵיכֶן שֶׁ

כִינָה,  לְגַעֲגוּעַ לְגִלּוּי שְׁ

לִישׁוּעָה וּלְנַחֲמָהּ,

רָאֵל. ת יִשְׂ רָאֵל  וְלִגְאֻלַּ לְעַם יִשְׂ

תפילה שחיברה הרבנית אסתי רוזנברג , מנהלת המדרשה במגדל עוז, לקראת פורים זה

הביאה לדפוס: חמוטל

*הכוונה כנראה להופעה של אודליה ברלין -5-



1."בְּהַרְאתֹוֹ אֶת עשֶֹׁר כְּבוֹד מַלְכוּתוֹ וְאֶת יְקָר תִּפְאֶרֶת

גְּדוּלָּתוֹ" – אחשוורוש ערך משתאות כדי להראות

לכולם את עושרו, הוא דרש מושתי לבוא לפניו

בכתר מלכות, רק כדי להראות לשרים את יופייה.

התודעה החיצונית, תודעת ה"שופוני", נוכחת עד

היום בחיינו שלנו. ברמה הפרטית, אנחנו אוהבים

להראות לאחרים את הבית היפה שבנינו ואת

המשפחה המאושרת שלנו. ברמה הקהילתית, חשוב

לנו מאד איך הקיבוץ שלנו נראה בעיני אחרים,

וברמה הלאומית חשוב לנו מאד מה יחשבו עלינו

הגויים. לא פעם, העיסוק בחיצוניות הזו בא במקום

עיסוק בסוגיות הליבה הפנימיות, החשובות באמת. 

2. "אֲשֶׁר נִכְתָּב בְּשֵׁם הַמֶּלֶ וְנַחְתּוֹם בְּטַבַּעַת הַמֶּלֶ אֵין

לְהָשִׁיב" - –במלכות אחשוורוש אסור להתחרט. את

מה שהחליט המלך, אפילו המלך עצמו לא יכול

לשנות. בפוליטיקה הפרסית לא יכול אדם לשנות את

דעתו. ההתנהלות הזו גורמת למרחץ הדמים המתואר

בסוף המגילה, משום שגם לאחר שתלו את המן על

העץ, אפילו המלך לא יכול לבטל את גזירתו, ואין  

שלושה דברים שלמדנו מאחשוורוש (וחבל שלמדנו)
הרב אילעאי
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ברירה אלא לאפשר ליהודים לעמוד על נפשם, מה

שמוביל להרג של עשרות אלפים. לפעמים נראה לי

שגם אצלנו קשה מאד לשנות את הדעה. מי שמשנה

את דעתו נתפס כרופס, כמזגזג, כחסר עמוד שדרה,

במקום כלומד, כמשתפר, כמי שמוכן להקשיב. 

3. "אִם עַל הַמֶּלֶ טוֹב" – מנגנון קבלת ההחלטות של

אחשוורוש אינו כרוך בערכים או בניתוח המציאות.

ההחלטות הרות הגורל מתקבלות על בסיס השיקול

של "אם על המלך טוב" – איזה מין חשק מקרי ולא

מוסבר. גם אצלנו, לא פעם, אנחנו שואלים את עצמנו

אם "התחברנו", אם "מתחשק לנו" או "מדויק לנו".

כל אלו מהווים תחליף לדיון הערכי, המשמעותי

והנוקב שמתרומם מעל המחשבה האחשוורושית. 

אחשוורוש מת אמנם מזמן, והממלכה הפרסית שלו

כבר מזמן לא קיימת, אבל שלושת העקרונות הללו,

שהיו בסיסיים ויסודיים בעולם של אחשוורוש, עדיין

נוכחים ושולטים בחיינו, ולרגל פורים אולי כדאי

לחשוב עליהם שוב. 

ל ל ל ל

שורי, יליד 1962, הוא בנם של חברינו אפרים (אפרה) ומרים שוולב
זיכרונם לברכה. אחיו, אבישי הי"ד, נפל במלחמת יום הכיפורים ואחותו

הגדולה דליה נפטרה לפני עשר שנים.
חיים אחיו, תושב אלקנה, מספר כי שורי שירת בחיל מודיעין ובמילואים

שירת בחי"ר.
בקבוצת יבנה עבד בענף החשמלייה ובחקלאות.

שורי גר במירב. בעבר שימש כמזכיר וכמנהל מחלקת החינוך במועצה
האזורית בית-שאן. ב 25 שנה השנים האחרונות ניהל את מלכישוע -

כפר הנגמלים מסמים.
שורי היה איש מעשה, בעל חן רב, בעל חזון. חבריו מאפיינים אותו
בשילוב של כישרון ופשטות,כנות ויושרה, הומור, אהבת האדם והאדמה.

לשורי ואורנה (דודה של אביטל עופרן) שישה ילדים.
תנחומינו לחיים ועפרה, לאורנה, לילדים ולמשפחת עופרן

יהי זיכרו ברוך

ז”לישורון          שוולב  (שורי)

אנו משתתפים בצערם

של בני משפחת שוולב

על פטירתו של בן הקבוצה 

בית קבוצת יבנה
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ביום שישי כ"ו באדר ב (5.4) במשטח

ארוחת בוקר ישראלית קלה בשעה 8.30

בשעה 9.00 – עם עודד צפתי -

סיפור חייו ויצירתו של יוסי בנאי
ההרצאה משולבת בסרטונים, 

שירים והומור מרגש.

מוזמנים בשמחה

ועדת תרבות

  יתוברת רקובל םינמזומ

במסגרת סינמה קפה בשיתוף המתנ”ס
יוקרן הסרט

לזכרו של יהב וינר, שנרצח בשבת השחורה ב-7.10. 

לאחר שמחבלים חדרו לביתו בקיבוץ כפר עזה,

יהב הגן בגופו על אשתו ובתם התינוקת 

ובכך הציל אותם.

לאחר ההקרנה שיחה עם שי לי עטרי אלמנתו של יהב

ביום חמישי 28.3 בשעה 20.00 באולם אירועים

ועדת תרבות

 הילד 
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פעםגם בועז נקלט
איך אביך היה
בגילך, ח ח ח

שרה ויוסף בלנקשטיין עם אבנר +  טרום-בועזיוסף גוטליב ז”ל עם שמשון יבדל”א ועם הכלב 
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ב˙ים ב˙חפו˘˙

חדר האוכל התחפש למקום
מזמין לסעודת ליל שבת

אבן דרך 804/ב 
ענף הרכב מזכיר כי מספר כלי הרכב
המירבי לכל המשפחה הוא ארבעה. 

אבן דרך 806/ה - 
מנהלת אשכול השירות חוזרת ומזכירה שאין

לשחות בבריכות הפרטיות בין השעות
 16:00-14:00, כמו כן, גובה הגדר של

מרפסת הגג לא יעלה על  1.50 מ’

מעובד בבינה מלאכותית
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תצטרך לבא על חשבון משהו אחר. מאיפה? אני לא  

יודע.  אולי מתרבות? מחוגים? מבנייה? מתחזוקת

שבילים או נוי? מחינוך? יש הרבה אפשרויות. אבל

כשמביאים הצעה להפרטה, המחיר מעורפל וקשה

לקחת אותו בחשבון... אין הצעה שאומרת: אנחנו

מוכנים להפריט את המזון ומבינים שנצטרך להוריד

במקומות אחרים, למרות שסביר להניח שכל שירות

שיופרט - יפגע בשירות אחר. 

  כאן מגיעה שאלה שהתחלנו לשאול אותה בדיון

אחר: מה אנחנו רוצים מעצמנו? אם ויתרנו על

הרעיון השיתופי, בואו נעשה זאת בצורה מושכלת.

ניקח את כל השירותים ונפריט יחד. זה אולי ייקח

יותר זמן, אולי זה יהיה יותר מורכב, אבל ניקח את

מרבית הכסף שמוקצה לשירותים ונשתמש בו, ולא

נוסיף עוד ועוד לתקציב בלי שבדקנו מה המקור

התקציבי. כל מוצר שיופרט בנפרד, יגרור הוצאות

מסכומים שלא בטוח שיש לנו, או יצמצם חלק

מהשירותים. לעומת זאת - אם ניקח את הסל השלם

של כל תחומי השירות, נגדיל את הסיכוי שכל אחד

יקבל מספיק תקציב שיאפשר לו גמישות לכל

הצרכים שלו. 

  אנסה להסביר: כולנו צורכים שירות אחד יותר

משירות אחר. אם נפריט סל רחב יותר של שירותים,

כנראה שאחד "ייהנה" כתוצאה מהפרטה של החן

והיופי, אחר "ייהנה" יותר מהפרטה של תקציב

החיתולים, אחד - מהפרטת החוגים של המבוגרים

ואחר - מהפרטת החוגים של הילדים. לכן הפרטת סל

רחב תגדיל את הסיכוי להתאים יותר לצרכים השונים

בתקופות השונות לאורך החיים ולטעמים האישיים. 

בסיכום – המחיר של ההפרטה של ענף המזון,

שכרוכה בתקציב גדול, יבוא על חשבון שירותים

אחרים, ואם כבר מפריטים, עדיף לבצע מהלך גדול

שכורך סל רחב יותר של שירותים ביחד.

  לסיום, אינני חסיד גדול של הפרטה, אבל אם לשם

פנינו, חשוב לי שנעשה את המהלך הזה חכם ויעיל

יותר. 

  באספה האחרונה עלתה שוב לדיון סוגית הפרטת

המזון. נושא כבד ומשמעותי לחברים. השיח

שהתפתח עסק בתקציב שנחליט להעמיד לרשות

החבר, והאם נצליח להחזיק מעמד עם התקציב: האם

התקציב יספיק לאירוח בחגים? האם המחיר יתעדכן

בהתאם לצורך כזה או אחר? וכו'. 

  אני רוצה להאיר את הנושא מזווית נוספת: עצם

ההפרטה מעלה את ההוצאה על השירות. בהפרטה

האחרונה שהעברנו, בנושא החצרנות, ניסתה ועדת

השירותים להציג מודל בו כ-80% של החברים "לא

יפסידו" כלומר לא ייפגעו בכיס הפרטי שלהם. זה לא

הספיק כדי שההצעה תעבור, והחברים ביקשו עוד

תוספת בשביל להיות בטוחים שנעמוד בתקציב. כך

שעצם ההפרטה העלתה את עלות תחום החצרנות

בצורה משמעותית, כלומר לפני ההפרטה ההוצאה על

חצרנות הייתה X ולאחריה היא עלתה ל-X + משהו. 

  תקציב הקהילה שלנו מוגבל. יצרנו לעצמנו כללים

שיעזרו לנו להתאים את ההכנסות השוטפות

להוצאות. היום אנחנו לא עומדים בזה בצורה מלאה,

וסך ההוצאות עולה על ההכנסות מהמפעלים

ומהמשכורות. כך שכל הוצאה נוספת אמורה להביא

להקטנת סעיפי תקציב אחרים.

  כל שירות/מוצר אשר יופרט בקיבוץ יעלה יותר

מהתקציב המקורי, אלא שמרבית התקציב יעבור

לחבר לאותו מוצר/שירות במקום להיות מסופק

ישירות על ידי הקיבוץ. לדוגמא בהצעה האחרונה

בנושא הפרטת המזון הניח הצוות מראש שהכסף לא

יספיק, והוא העלה את בסיס התקציב ב- 10%. כפי

שאני מבין את התמונה, נראה שגם זה לא יספיק

בשביל שההצעה תעבור, ותידרש תוספת תקציבית

גדולה יותר. לשם המחשה - אם תקציב הענף עומד

על 8.5 מיליון ₪ ובהצעת ההפרטה יגדל התקציב

בעוד 20%, אז הוספנו 1.7 מיליון שקל, כדי

שהחברים יצביעו בעד ההפרטה. מאחר וההכנסות

שלנו לא גדלו משמעותית, התוספת התקציבית הזו 

אין לנו כסף להפרטות מיותרות
אמנון כ”ץ

ל ל ל ל



 - תקופה לא קצרה הכניסה למבנה הייתה חשוכה.

כשהתלוננתי נאמר לי שיש תקלה וטרם איתרו

אותה. (מנהל החשמליה לא שמע על כך).

- קרה לא פעם שהתנורים לא נכנסו לפעולה

ו"זכינו" למנות קרות.

 תקלות תמיד קורות, אבל לא נראה שדעת הקהל

נרעשת מהן.

- תורנים לא מעטים אינם מתאמצים להכניס "יד

עמוקה" לסיר כדי להגיע לתוכן המרק, ואם בכל זאת

מאד נרצה, נעשה זאת בעצמנו.

- המנות, בעיקר הראשונות, פעמים רבות אינן   

ולהפוך הוא
שלום אריכא

-11-

  במוצ"ש האחרון בגמר ההצבעה על המשך הפעלת

חדר האוכל בלילות שבת, יצאתי מהאולם ברגשות

מעורבים ובלב כבד. מחד, המשך הסדר הקיים

לחודשים הקרובים ומאידך, הניסיון הבלתי פוסק

לשנות סדרי בראשית.

  יש לנו, הסועדים, תחושה אמיתית שמנסים כל

העת להוכיח שאין הצדקה לקיום הסעודה, ואפילו

להציג באספה נתונים לא משקפים על מספר

הסועדים, המתבססים על נתונים מהחודשים

האחרונים בלי להזכיר שמדובר בעִתּוֹת לחימה

ואזעקות ובחודשי חורף.

  בתחילת שנות התשעים שימשתי במשך חצי שנה

כאחראי אחזקה בחדר האוכל. לא קרה, ולו פעם

אחת, בליל שבת או חג, שתנור לא פעל ושעון מזגן

לא כוון, תאורת כניסות התעצלה וכו'. הסיבה

פשוטה, בדרך לתפילת ערבית נכנסתי למטבח

בחרדת קודש לוודא שהכול ערוך ומוכן לקבל ולכבד

את הסועדים, (זוגתי תעיד).

 מדוע אנו הסועדים, חשים שיש רצון להדיר את

אחרוני החברים הנאמנים מהמוסד החשוב הנקרא

חדר אוכל, הסמל השיתופי המאותגר? 

להלן כמה דוגמאות:

  

ל ל ל ל

מספיקות והפירות בהקצבה (מה שאין כן לסועדים

בבית).

- התורנים מחלקים את המנות במהירות שיא, לא

נשאר מספיק זמן לבלוע את המנה הראשונה בנחת

וכבר צונח המרק ונוחתת המנה העיקרית.

 בצעירותי, כשהייתי תורן הגשה, מנעתי בגופי את

החלוקה המהירה ואף ניסיתי לארגן זמירות שבת בין

המנות (מודה - נחלתי כשלון).

- לפני מספר חודשים נעשה ניסיון להפוך את כל

סועדי ליל השבת לתורני הורדה, דהיינו: האוכלים

התבקשו לפנות בעצמם את השולחנות, כדי "להקל"

על התורנים שלא יצטרכו לעבוד מעבר ל-40  דקות.

אותי אישית זה העליב מאוד ובצורה מופגנת לא

שיתפתי פעולה. הבלגן היה כ"כ גדול וזה היה הכי

רחוק מעונג שבת.

 - מסיבה כלשהי, מצופפים את הסועדים עד כדי

שפשוף מרפקים. לא חסר מקום באולם ואין צורך

לדחוק שולחן בשולחן, צריך להתאמץ יותר בתכנון

ובחשיבה איך להנעים את הזמן הקצר העומד

לרשותנו. איננו "משמחים" של חתן וכלה, אנו בעלי

השמחה. אם יש קושי לתכנן סידור של 130 סועדים

באולם הצפוני, אפשר להיעזר בחכמי בינה

מלאכותית ותוכנת אקסל ו"לקיים עליהם להיות

עושים" סדר וחשיבה חדשה.

 הבאתי כאן די דוגמאות מדוע יש לנו, הסועדים,

תחושה שאנו נטל על מערכת המטבח והשירותים.

הטענות האלה של הסועדים נאמרו בעבר, ולא ראיתי

שנעשה דבר כדי לתת לסועדים הרגשה נעימה יותר.

וכעת לכותרת. למה "ולהפוך הוא"? כדי שיתהפך

בנו הרצון ונשנה גישה ונרצה את בעלי השמחה, "עד

דלא ידע", ואם על סדרני חדר האוכל טוב, ייכתב,

שנהיה רצויים לרוב אחינו ונדרוש טוב ונדבר שלום.
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חמוטל דברת-איתן
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3. לאחר סגירת הסקר הצוות יתכנס בשנית לנתח את

תוצאות הסקר ולבחור 1-2 נושאים אותם נרצה

לקדם בשלב ראשון. 

4. יוקמו צוותים שיהיו אחראים להביא לציבור את

הנושאים. הכוונה היא לחשוף את הציבור למה

שקורה בקיבוצים אחרים, לאפשר למידה של

הנושאים וכן דיונים פתוחים בנושא. הצוותים גם

יקבעו לוח זמנים של התקדמות עד לקבלת החלטה

בכל אחד מהנושאים. 

אנחנו מקווים שנוכל להמשיך את הבירור, על אף

מציאות חיינו בתקופה זו, אך כמובן גם קשובים למה

שקורה ונתנהל בהתאם למציאות שתיווצר.

נוסיף ונציין שהבירור הרעיוני יתקדם במקביל

למתווה שהוצג באספה האחרונה בנושא הפרטת

המזון. אם יהיו נקודות השקה בין התהליכים נדע

לחבר ביניהם. 

בשבוע שעבר נפגש צוות ההיגוי לבירור 

הרעיוני ונדרש שוב לשאלת העיתוי – מתי 

נחדש את הבירור שהתחלנו בו לפני קצת 

יותר מחצי שנה.

הצורך להמשיך ולקדם את התהליך שהתחלנו ברור

וכיום מורכב להמשיך להתנהל ללא הבנה איך

הציבור מעוניין שיבנה תראה בשנים הבאות. כזכור,

לפני כחודש וחצי הצוות התכנס וקבע שעדיין לא

בשלה השעה לחזור לתהליך. השבוע החלטנו שהגיעה

העת, ולצד תקופת החירום המתוחה בה כולנו חיים,

עלינו לקדם גם את העשייה השגרתית – כחלק

מההבנה ששגרת החירום הזו תימשך כפי הנראה עוד

חודשים. 

לכן, צוות ההיגוי החליט על הצעדים הבאים:

1. לרענן מעט את הזיכרון שלנו לגבי הדברים שעלו

ביום הפתיחה של התהליך – ולכן מובא בתחתית

הדף הסיכום של אותו היום. 

2. להפיץ את הסקר – בו יש העמקה של הנושאים

השונים שעלו, על מנת להבין קצת יותר מה אנשים

רוצים, כמו גם לתת הזדמנות לעוד אנשים להביע את

דעתם. הסקר יופץ לאחר פורים בין כל החברים

והצעירים מעל גיל 18 שגרים בקיבוץ.

הבירור הרעיוני – יבנה 2030
במסגרת הנעת התהליך אנו מזכירים את השלב הקודם בתהליך, בו נפגשנו ברוב עם ובהרכב גילים מגוון לבירור

רעיוני של דרכה של קבוצת יבנה לשנים הקרובות. שמענו בעניין רב את הרצאתה של ד"ר מרב סולומון על קהילתיות

וזהות ויצאנו לדיון ולהקשבה בשלוש עשרה קבוצות שונות המונחות בידי חברינו. החברים נשאלו בקבוצות על נקודות

החוזקה והחולשה של יבנה ומה נכון לשמר ולחזק ומה נכון לשנות. 

אז מה עלה בדיון? 

הנושאים הבולטים שחזרו בפיהם של חברים רבים היו: קהילתיות וערבות הדדית, התפרנסות, אורח חיים דתי,

הפרטות ועצמאות הפרט, חינוך וקליטה. 
גם ברשימת הערכים בלטו ערכי ההתפרנסות, הערבות ההדדית והשוויון. 

לאחר מכן התכנסו המנחים וקיימו עם איתמר מטיאש הערכת התוצאות. מצד אחד היו לדיונים תוצאות ברורות, 

בעיקר בתחומים אותם החברים מעריכים וחשוב להם לשמר. מצד שני נותרו שאלות רבות כיצד להעריך את התוצאות,

ובעיקר איך להפוך אותן לתוכנית עבודה ולאיזה כיוון להוליך אותה. 

 לסקר החלטנו להוסיף שאלה לגבי העיתוי

של ההנעה מחדש כדי להבין האם אכן יש

תמיכה ציבורית להתחיל שוב את התהליך

בעת הזו. 



 למה התכוונו החברים כאשר דיברו על התפרנסות? האם דיברו על אחריות הפרט להתפרנסותו? האם הכוונה לעודד

התפרנסות באמצעים חומריים, כשכר דיפרנציאלי או שהכוונה להמשיך ולשפר את ההתפרנסות של החברים

והענפים? 

למה התכוונו החברים כשדיברו על קליטה ועל המצב הדתי? האם בכלל קשרו בין הנושאים? האם יש רצון לקלוט בנים

חילוניים (היו שאמרו במפורש, היו שדיברו על "קליטה מגוונת") או שהכוונה שיש להשקיע מאמץ ולחזק את שמירת

המצוות בקרב חברינו? האם בפרהסיה או במרחב הפרטי? 

כפי שתוכנן ופורסם אנחנו, חברי צוות ההיגוי מתכוונים להעביר שאלונים אותם נשקוד לנסח, לכלל החברים ולצעירים

שנכחו בדיון. מטרת השאלונים היא להבין טוב יותר את דעותיהם של החברים ואת רצונותיהם, לאפשר לחברים לזקק

טוב יותר את מחשבותיהם ולאפשר לחברים שנעדרו מהדיון לחזור לעגלה הנוסעת ולשים יד על ההגאים. 

גם תוצאות השאלונים ידרשו חשיבה ובירור. מטרתם להוביל אותנו אל 2-1 נושאים (3 לכל היותר) בהם נרצה לעסוק.

הבחירה בנושאים תושפע קודם כל מתשובותיכם שישוקללו עם הדיונים בקבוצות. אך בשלב זה נבקש להוסיף שני

מרכיבים חשובים:

המרכיב היישומי – עד כמה ניתן לטפל ולקדם את הנושא? 

המרכיב האפקטיבי – עד כמה קידומו של הנושא יישא ערך עבורנו, חברי קבוצת יבנה. 

אכן, נוסעים אנו בקטר מלא נהגים. יוזמת הנסיעה היא הנהלת הקיבוץ, המפקחים והמכוונים הם חברי צוות ההיגוי

שנבחרו באופן דמוקרטי, אך לכל אחד יש אפשרות להשפיע. 

 שמשון, חמוטל ונח, וחברי צוות ההיגוי: רוחל'ה, נחמיה, אור, רעות ב"א, איתי בנדב, נעמה ס’, סיוון, עדה ח’, יאיר ל’, עדי ס’, רחלי ר’

קהילת קבוצת יבנה היקרה,

לאחר חצי שנה שאנחנו חלק מהקהילה, הגיע

הזמן להיפרד ולחזור הביתה לכפר מימון ורצינו

לומר תודה.

תודה על הקליטה

תודה על התמיכה

תודה על השגרה

תודה על החברויות שנוצרו כאן

תודה על בית חם.

יהי רצון שתמיד תהיו מהנותנים.

משפחת וינברג
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מעברים צפויים בשבועות הקרובים:
מנור ושחר אורן – לבית משפחת הקשר שהתפנה

עמיר ואלה נחליאל – לבית משפחת בוכריס שהתפנה

אמנון קריק – לבית משפחת חן שהתפנה (לשעבר של רוחי ברטוב)

רותם ואיתי בית אריה – לבית משפחת בקר שהתפנה

נעם ודורית טחן – לבית מש' חן זלקינד שהתפנה

ג'ולי ושחר באוסי – לבית מש' שושי זלקינד שהתפנה.
                                                                                   חמוטל – מנהלת חו"פ

החברים שעברו לאבן דרך 2א' הם משפחות: 
אדר, אלדד, אסולין, אריאל, אשר, בקר, גדסי לונה, גוטליב שמשון

ועפרה, גליק, הקשר, זלקינד שושי וישראל, טסלר אבשלום וצופית,

טסלר שמוליק ונעמי, שריד צביקה ורבקית, חיות נח ותמי, חיות

מישאל וציפי, שמעון, צרויה, ריין נחום ורבקה.

כמו כן עברו משפחות:
מירב ושי ברלב – לבית משפחת אדר שהתפנה

חן ורעיה זלקינד – לבית משפחת אבשלום טסלר שהתפנה
אושר ורעות חן – לבית שמעון שהתפנה

זוהר ונורית ברטוב - לבית נחום ורבקה ריין
בתיהם של שוש אשר וצביקה שריד הועברו לרשות ועדת צעירים

ומאוכלסים בימים אלו בצעירים.

מעברי דירות בתקופה האחרונה   

בחודשים האחרונים וביתר שאת בשבועות אלו,
משפחות עוברות דירה כחלק מאכלוס אבן דרך 2א' 
ופינוי הבתים לקראת אבן דרך 2ג'. ראיתי לנכון ליידע

את כולם במעברים אלו.

מכירת נעלי "איציק" תתקיים ביום שני כ"ט
באדר ב’ (8.4) במשטח בין 19:00-16:00 

בברכה, עפרה



משולחנה של הנהלת הקהילה
שמשון גוטליב
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"זמן יקר" – שם קוד  להכנות שיש לבצע
לקראת מעבר משגרה לחירום

  לפני שבוע פורסם דו"ח  צח"י שהתייחס גם

לנושא המיגון. למרות הבנייה שהאיצה את תוספת

הממ"דים המשמעותית, עדיין יש אצלנו מספר לא

קטן של משפחות ויחידים שאין להם מרחב מוגן

דירתי.

   ישיבה האחרונה של צח"י הוחלט לשבץ משפחות

ויחידים ללא ממ"ד לממ"דים הנמצאים במרחב

הציבורי, וכן לעשות חיבורים בין משפחות שלהן

דירות עם ממ"ד לכאלה שיוכלו בשעת הצורך

להצטרף אליהם לשהייה בממ"ד.

  במקביל, בימים האחרונים אנחנו משפרים (ע"י

ניקוי וצביעה) את מצבם של מספר מקלטים

(אחראי מקלטים – כפיר דגני)  בכדי שגם בהם

יוכלו למצוא מחסה בעת הצורך, אך אלה יוכלו

להיות פתרון לזמן מוגבל כיוון שאין בהם מערכת

שירותים.

  דוסי אלטמן לקחה על עצמה לעשות את המיזוגים

בין משפחות שיש להן ממ"ד ויוכלו לארח בתוכו

חברים נוספים לבין אלה הזקוקים לכך, כולל  

שיבוצים של משפחות בממ"דים הנמצאים במבני

הציבור שבשעת חירום יהיו פתוחים. בממ"דים

אלה ניתן לשהות זמן ממושך מתוך ידיעה שצמודה

אליהם מערכת שירותים מליאה. 

 תשתית זו תעודכן מעת לעת ותהיה חלק

מהיערכות צח"י. נתעדד אותה כך שבשעת חירום

נוכל לעדכן אותה באופן מיידי ומיטבי (ושלא

נזדקק).

  אי"ה בשבוע הבא דוסי תפנה אליכם (זה נשמע

כמו: מדברת אראלה ממפעל הפיס...) ובשיתוף

פעולה היא תכין את תשתית האירוח, כאשר מטבע

הדברים חלק לא מבוטל מהמיזוגים יהיה במסגרת 

איחוד משפחות. אנחנו מקווים שהתשתית שתוקם

תשפר את תחושת הביטחון והאחריות המשותפת.

בנוסף, משפחות שנוסעות לכמה ימים מתבקשות

לעדכן את השכנים או חברים קרובים. בשעת

חירום זה יקל עלינו לקבל את תמונת המציאות של

האוכלוסייה השוהה בקיבוץ.

אספת החברים
  במוצאי השבת הציגה הנהלת הקהילה את

התוכנית שלה להובלת בקרת המזון והפרטת

המזון. ההצעה לקיים הצבעה עקרונית על הפרטת

המזון ירדה מסדר היום עוד לפני האספה לאחר

שחברים פנו והאירו לתשומת ליבנו שההצבעה

הקודמת שהתקיימה לפני שנתיים, ובה הצביעו רוב

של מעל 60% על הפרטת המזון בעצם נותנת את

התשובה. במהלך האספה חזרו חברים והביעו את

דעתם שלפני החלטה הם מבקשים לקבל תמונה

מליאה ומדידה, וזאת באמצעות השלמת המהלכים

של  בקרת מזון ואיחוד חנויות. השלמה זו תאפשר

להם לנתח את כלכלת המשפחה באופן מדויק

ותיתן להם אומדן תקציבי אמיתי. במסגרת

החששות, וזה נאמר מספר פעמים, אף אחד לא

רוצה לאחר החלטה על תקציב הפרטת המזון

להכניס את היד לכיס ולהוסיף כסף מעבר

לתקציב. בסופו של דבר הנהלת הקהילה הציגה את

לוח הזמנים שכולל בתוכו גם מהלכים מורכבים

שידרשו שינוי הרגלי חיים - כמו סגירה הרמטית

של המטבח שהכניסה אליו תהיה רק למורשים

,ומעבר מוקפד דרך הקופות.

  בחלקה השני של האספה התקיים דיון, ולא בפעם

הראשונה: האם יש מקום לסגור סעודת ליל שבת

בשל מספר סועדים הקטן מ-100. הדיון היה ער

וגם בגיליון זה מופיעה טעימה של רחשי הלב אותם



 מעלה שלום אריכא. לקראת סיום האספה הוצע

לדחות את ההחלטה בחמישה חודשים ובתקופה הזו

לעשות עוד בדיקה לגבי האטרקטיביות של סעודת

ליל השבת האם מספר הסועדים משתנה לפי עונות

השנה ועד כמה. בסופו של דבר אספת החברים היא

ורק היא זו שתכריע בשאלה: 

במועצה
  ביום רביעי בערב המועצה דנה בנושא תוספות

בניה פרטיות במספר בתים מדגם הבניה החדשה.

אלה הן תוספות שאינן עומדות בקנה אחד עם

הכללים שנקבעו אך לפני כשנה וחצי. תוספות

אלה, חלקן בגדר חריגות בניה וחלקן פוגעות בנוף

הבתים. כשזה מתחיל’ כפי שאנחנו’ צופים קשה

יהיה אחר כך לעצור את הבא בתור וכן הלאה וכן

הלאה. ובנוסף, קיים החשש שמה שהתחיל בתוספת

קטנה אצל האחד עלול להיות אצל השני בהיקף

רחב יותר ולא צריך בשביל זה הרבה דמיון.

  הנהלת הקהילה התלבטה והביעה את דאגתה

מהתופעה. לאור הרגישות והמורכבות היא חשבה

לנכון להביא את נושא תוספות הבנייה הפרטיות

לדיון ציבורי בפורום רחב יותר ולכן הנושא הובא

למועצה.

  במועצה השתתפו נציג ועדת מתאר ונציג צוות

הבנייה. הצעת החלטה פורסמה על לוח המודעות

ולאחר דיון ארוך המועצה ביקשה לשנות את נוסח

ההחלטה לנוסח ברור וחד יותר. כן הובעה דאגה

מכך שהתופעה עלולה להתרחב ולצאת מכלל

שליטה. במועצה נאמר עד כמה חשוב לנו לשמור

על מראה הבתים האחיד. זה גם חלק מהאני מאמין

של מראה המקום.  

   חברים במועצה ביקשו לעקב בינתיים את פרסום

החלטת המועצה ולעשות בירור ושיח נוספים עם

המשפחות שאצלן נושא חריגות הבניה עלה. לאור

זאת החלטת המועצה תתפרסם בעוד מספר ימים. 

להיות בשמחה תמיד
  אי"ה קרוב לצאת השבת יתחילו חגיגות הפורים.

השנה שוק פורים וסעודת המצווה יהיו באותו

מתחם וסמוכים זה לזה מבחינת לוחות הזמנים.

השנה נארח ביבנה את ילדי וחברי קיבוץ עלומים

שב-7.10 נאלצו לעזוב את ביתם. זו ההזדמנות

שלנו לתת, להכניס אורחים לבתינו בבחינת "אִישׁ

אֶת־רֵעֵהוּ יַעְזרֹוּ וּלְאָחִיו יאֹמַר חֲזָק". אין כוונה שזו

תהיה המתכונת בשגרה אלא אם הציבור לאור

הניסיון של השנה "יעוף על זה". שמענו חששות

של החברים מאופן חלוקת האוכל. נעשה כל מאמץ

ליצור תשתית נוחה לסועדים במתחם חדר האוכל

והסביבה הקרובה וכן לחברים שיבחרו לקחת את

אוכל ולקיים בביתם את הסעודה. בואו בשמחה.

  ועוד הושטת סיוע לקהילת סעד שביקשה את

עזרתנו במציאת במקום להתכנסות החג של כל

הקהילה, שחלקה עדיין לא שב הביתה. אי"ה הם

יגיעו לכאן ביום שני בבוקר ויתפרשו על המדשאה

הגדולה של בית הכנסת. קהילת סעד – ברוכים

הבאים.

ים" –  תוּ חַרְבוֹתָם לְאִתִּ "וְכִתְּ
ניר יעקבי, מנהל אשכול החינוך, השתחרר לאחר

ימים רבים של שירות מילואים אליו נקרא ב-7.10.

היו אלה ימים רבים שבהם לילות היו כימים.

מייחלים לשובך המהיר משדה הקרב לשדה החינוך

אבל לפני כן - קח פסק זמן למשפחה! 

שמחים בשובך ובבריאות טובה.

                                 חג פורים שמח

מרפאה
:

ות המרפאה פורים שמח ובשורות טובות, צו

 mrkyavne@clalit.org.il :טל. 08-8548300, אחות חירום - 050-6998317, איחוד הצלה – 1221, דואל

שעות קבלה  ד”ר מולא:יום ב’ 10:30-8:00, יום ג’ 12:30-11:00, יום ה’ 18:00-16:00

ביום ראשון הקרוב – נחגוג בשמחה את חג הפורים ובשל כך המרפאה תהיה סגורה, במקרים דחופים
בלבד ניתן לפנות לאחות חירום –סביון.
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 . TO BE OR NOT TO BE ?



השמים הם
הגבול

אני מתכונן
להציע ל-17

חתולות. אפשר
צילום ליד הפח
של חניה 12?

אחלה מיקום,
חבל שלא

טאטאתם לנו
את הרחבה על הגובה

בוצע בעזרת בינה מלאכותית

מציע לוקיישנים מהממים באזור השפלה          חנייה חינם ללימוזינות
מצלם גם הצעות נישואים 

סטודיו   מ. ותר-לי-הכל   לצילומי חתונות 


